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Protokół  

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

i Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 28 listopada 2007r. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rewizyjnej 

rozpoczęło się o godz. 9.00. Wzięli w nim udział członkowie obu komisji zgodnie z 

załączonymi listami obecności. Oprócz członków obu Komisji w posiedzeniu 

wzięli udział: asp. Jan Kucło Kierownik Rewiru Dzielnicowych gminy Grodzisko 

Dolne, Wójt Gminy Jacek Chmura Z-ca Wójta Gminy Arkadiusz Telka oraz p.o. 

Skarbnika Gminy  Andrzej Rydzik. Obradom przewodniczył Stanisław Kubis – 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej ( 7 głosów za-, przy 1 wstrzymującym się). 

Porządek posiedzenia (przyjęty jednogłośnie): 

1. Zaopiniowanie wniosku Komendy Powiatowej Policji w Leżajsku w sprawie  

    przeznaczenia z budżetu gminy środków finansowych na zatrudnienie w okresie  

    wakacji dodatkowo dwóch policjantów do utrzymania porządku publicznego  

    wokół zbiornika Czyste. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach podatków i opłat lokalnych: 

a) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

b) w sprawie obniżenia ceny 1 q żyta stanowiącej podstawę obliczenia stawki 

podatku rolnego, 

c) w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych, 

d) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Grodzisko Dolne, 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XVI/95/99 Rady Gminy z dnia 16 

grudnia 1999r. dotyczącą ustalenia opłat za usługi w zakresie usuwania i 

unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych, 

f) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lokali i pomieszczeń 

użytkowych stanowiących własność gminy, 

g) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lub dzierżawę gruntów 

stanowiących własność gminy. 

3. Analiza projektu budżetu gminy. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  w sprawie dokonania zmian w 

budżecie gminy na rok 2007. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie intencji przystąpienia do wspólnej 

realizacji zadań publicznych w zakresie gospodarki odpadami. 

6. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości jej użytkownikowi 

wieczystemu. 

7. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Realizacja porządku obrad: 

Ad 1. Zaopiniowanie wniosku Komendy Powiatowej Policji w Leżajsku w 

sprawie przeznaczenia z budżetu gminy środków finansowych na zatrudnienie 
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w okresie wakacji dodatkowo dwóch policjantów do utrzymania porządku 

publicznego wokół zbiornika Czyste. 

Asp. Jan Kucło Kierownik Rewiru Dzielnicowych gminy Grodzisko Dolne 

przedstawił wniosek Komendy Powiatowej Policji w Leżajsku w sprawie 

przeznaczenia z budżetu gminy środków finansowych na zatrudnienie w okresie 

wakacji dodatkowo dwóch policjantów do utrzymania porządku publicznego wokół 

zbiornika Czyste. Zaznaczył, że wniosek dotyczy kwoty ok. 5 tys. zł. Wzmocnione 

patrole policji pełniły by służbę w okolicach zbiornika Czyste w okresie letnim, 

głównie w weekendy i dni świąteczne. Zawarte było by porozumienie w tej sprawie 

miedzy Komendą Powiatową Policji w Leżajsku, a Gminą Grodzisko Dolne. 

Dodatkowe patrole policji mogły by również wspierać inne imprezy masowe na 

terenie gminy. 

W powyższej sprawie głos zabierali:  

Radny Stanisław Ryfa – na terenie Laszczyn widzi się niszczenie znaków 

drogowych po każdej dyskotece, konieczne jest zwiększenie patroli w godz. 2-4 w 

nocy. 

Radny Feliks Joniec – jeżeli chodzi o zwiększenie bezpieczeństwa w okolicach 

zbiornika Czyste, to trzeba pilnować właściwego parkowania pojazdów w 

godzinach przedpołudniowych, a na dyskotekach to lepiej by było, aby służbę 

pełnili policjanci „po cywilnemu”. 

Kierownik Rewiru zadeklarował swój udział w sesji Rady Gminy w dniu 30.11.br. 

i udzielenie szczegółowych wyjaśnień. 

Radny Stanisław Hospod – powiedział, że nie jest przeciwny przeznaczeniu 

pewnych środków na poprawę bezpieczeństwa w gminie, ale prywatni 

przedsiębiorcy powinni sami zabezpieczać porządek w trakcie organizowanych 

imprez. 

Wójt Gminy zaproponował, aby w budżecie gminy zapisać wnioskowaną kwotę, 

ale też należy podjąć starania w Komendzie Wojewódzkiej Policji o zwiększenie 

obsady Rewiru. Jeżeli uda się zwiększyć obsadę, to te pieniądze pozostaną w 

budżecie. 

Ad. 2 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach podatków i opłat 

lokalnych: 

a) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

b) w sprawie obniżenia ceny 1 q żyta stanowiącej podstawę obliczenia stawki 

podatku rolnego, 

c) w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych, 

d) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Grodzisko Dolne, 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XVI/95/99 Rady Gminy z dnia 16 

grudnia 1999r. dotyczącą ustalenia opłat za usługi w zakresie usuwania i 

unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych, 
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f) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lokali i 

pomieszczeń użytkowych stanowiących własność gminy, 

g) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lub dzierżawę 

gruntów stanowiących własność gminy. 

Wójt Gminy dokonał wprowadzenia do tematu podatków i opłat lokalnych. 

Proponuje niewielki wzrost podatków. Przy opracowywaniu stawek podatkowych 

były brane pod uwagę stawki podatkowe obowiązujące w sąsiednich gminach. 

Nawet po podwyżce podatki w gminie Grodzisko Dolne będą najniższe w okolicy. 

Skarbnik Gminy przedstawił projekty uchwał: 

a) projekt uchwały  w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały.  Wszyscy członkowie 

Komisji (8) opowiedzieli się za pozytywnym zaopiniowaniem powyższego 

projektu uchwały. 

b) projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny 1 q żyta stanowiącej podstawę 

obliczenia stawki podatku rolnego – Wójt Gminy zaproponował obniżenie ceny 

żyta stosowanej do obliczania podatku rolnego z 58 zł/q do 32 zł/q  co daje stawkę 

podatku rolnego – 80 zł/ha. Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do 

proponowanej stawki i jednogłośnie opowiedzieli się za jej przyjęciem. 

c) projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych – Wójt Gminy wyjaśnił, że stawki podatku od środków 

transportowych proponuje się przeciętnie podwyższyć o 100 zł, za wyjątkiem 

podatku od autobusów powyżej 30 miejsc, który proponuje się podwyższyć o 150 

zł ze względu na to, że są najbardziej dochodowe. Komisje jednogłośnie (8 głosów 

za-) opowiedziały się przeciwko różnicowaniu podwyżki stawek podatku i 

opowiedziały się za wzrostem podatku od środków transportowych przeciętnie o 

100 zł. 

Skarbnik Gminy poinformował członków Komisji o sposobie naliczania podatku 

rolnego. Do jego obliczenia stosowana jest urzędowa cena 1 q drzewa, która 

obecnie wynosi 32,40 zł/q i tyle będzie wynosił podatek leśny z 1 ha, jeżeli Rada 

Gminy nie podejmie uchwały o jej obniżeniu. Wszyscy członkowie Komisji (8) 

opowiedzieli się za pozostawieniem urzędowej ceny drzewa stosowanej do 

naliczania podatku leśnego. 

d) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Grodzisko Dolne 

Wójt Gminy przedstawił ogólną sytuację Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Powiedział, że trzeba się zastanowić nad przekształceniem Zakładu w spółkę 

komunalną. ZGK nie wykazuje inicjatywy w zwiększaniu swoich dochodów, a 

powinien szukać zleceń na zewnątrz, aby zwiększyć dochody. W wyniku 

przeprowadzonych kontroli przyłączy kanalizacyjnych nastąpiło zwiększenie 

zainteresowania wykonaniem nowych przyłączy, co przełożyło się na większy 

zrzut ścieków. Proponuję się minimalne zmniejszenie dotacji przyznawanej przez 

gminę (z 60 tys. do 58 tys. zł) i utrzymanie dotychczasowej ceny ścieków( 3,13 zł/q 
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-bez dotacji, 2,40 zł/q - z dotacją). Natomiast cenę wody proponuje się podwyższyć 

o 0,05 zł/q, czyli do 2,05 zł/q. Nie zgłoszono zastrzeżeń do proponowanych cen 

wody i ścieków. Za przyjęciem w/w cen głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu 

członkowie Komisji Budżetu i Finansów i Rewizyjnej (8). 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XVI/95/99 Rady Gminy z dnia 16 

grudnia 1999r. dotyczącą ustalenia opłat za usługi w zakresie usuwania i 

unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych 

Zastępca Wójta Gminy Arkadiusz Telka przedstawił projekt uchwały w powyższej 

sprawie. Zwrócił uwagę, że proponowany 100% wzrost opłat za odbiór odpadów  

( z 1,20 zł mies. od osoby do 2,40 zł/mies. od osoby) spowodowany jest 

urzędowym wzrostem cen za składowanie odpadów na wysypiskach śmieci (z 25 zł 

za 1 tonę do 75 zł za 1 tonę). Z-ca Wójta powiedział, ze mieszkańcy sami mogą 

postarać się o obniżenie kosztów wywozu śmieci poprzez segregację odpadów oraz 

wystawianie tylko pełnych worków. 

W powyższej sprawie głos zabrali: 

Radny Stanisław Ryfa – przez ostatnie dwa miesiące widziało się worki fruwające 

po polach. Dobrze by było żeby worki przywiązywać np. do ogrodzenia.  

Wójt Gminy – chcielibyśmy, aby z Nowym Rokiem wszystkie gospodarstwa 

domowe zostały wyposażone w komplet worków do segregacji odpadów. 

Radny Feliks Joniec – należy poinformować mieszkańców o konieczności 

segregacji odpadów. 

Nie zarejestrowano innych wypowiedzi. 

Przewodniczący obrad poddał projekt omawianej uchwały pod zaopiniowanie. 

Wszyscy członkowie komisji obecni na posiedzeniu głosowali za pozytywnym 

zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 

f) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lokali i 

pomieszczeń użytkowych stanowiących własność gminy 

Inspektor Maria Pieniążek przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

W § 1 pkt 7 omawianej uchwały zgłoszono następujące wnioski: 

1) Komisja Rewizyjna większością głosów proponuje przyjęcie stawki 8 zł, 

2) Komisja Budżetu i Finansów proponuje stawkę 10 zł 

Nie zgłoszono wniosków dot. pozostałych stawek. Wszyscy członkowie komisji 

głosowali za pozytywnym zaopiniowaniem projektu omawianej uchwały. 

g) projekt uchwały w sprawie ustalenia czynszów za najem lub dzierżawę 

gruntów stanowiących własność gminy. 

Inspektor Maria Pieniążek przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Nie zgłoszono zastrzeżeń. Wszyscy członkowie Komisji głosowali za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu omawianej uchwały.  

Ad. 4 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w 

budżecie gminy na rok 2007. 

P.o. Skarbnika Gminy Andrzej Rydzik przedstawił projekt uchwały w powyższej 

sprawie. Dokonał omówienia poszczególnych pozycji proponowanych zmian. 
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Wszyscy członkowie Komisji głosowali za jego przyjęciem. 

Ad. 3 Analiza projektu budżetu gminy. 

P.o. Skarbnika Gminy Andrzej Rydzik przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia budżetu gminy na rok 2008. Wójt Gminy omówił zadania inwestycyjne 

planowane do realizacji na rok przyszły. Powiedział, że część zadań będzie 

realizowana tylko wtedy, jeżeli gmina uzyska zewnętrzne dofinansowanie. W 

następnej kolejności będą realizowane zadania rozpoczęte, najlepiej jeżeli też będą 

do dyspozycji środki zewnętrzne. Bez względu na dofinansowanie będzie 

realizowany dach na Zespole Szkół w Grodzisku Górnym, termomodernizacja 

Domu Wiejskiego w Grodzisku Nowym i Remizy OSP w Chodaczowie. 

W dyskusji nad projektem budżetu gminy na rok 2008 głos zabrali: 

Radny Stanisław Kubis wnioskował o zwiększenie kwoty na utrzymanie zieleni do 

2 tys. zł. Wszyscy członkowie Komisji poparli ten wniosek. 

Radny Józef Mścisz- wnioskował o to, żeby środki finansowe zabezpieczone w 

budżecie na termomodernizację remizy OSP w Chodaczowie przeznaczyć na 

modernizację Punktu Lekarskiego oraz na utwardzenie jednej z dróg gminnych na 

terenie Chodaczowa. 

Wójt Gminy zaproponował pozostawienie takiego zakresu robót na terenie 

sołectwa Chodaczów, chyba że nie uda się uzyskać dofinansowania na 

termomodernizację. 

Komisja Budżetu i Finansów stwierdziła, że proponowane  w projekcie budżetu 

gminy środki na wywóz nieczystości są niewystarczające i  wnioskowała o ich 

zwiększenie do 200.000 zł (dział gospodarka komunalna).  

Wszyscy Radni obecni na posiedzeniu Komisji głosowali za przyjęciem wniosku 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Członkowie Komisji nie zgłosili innych uwag do projektu budżetu gminy i 

opowiedzieli się za pozytywnym zaopiniowaniem projektu budżetu gminy z 

uwzględnieniem dwóch wniosków: 

1. Zwiększyć plan wydatków w dziale 020 Leśnictwo do kwoty 2000zł. 

2. Zwiększyć plan wydatków w dziale 900 Gospodarka mieszkaniowa z 

przeznaczeniem na wywóz nieczystości stałych z terenu gminy Grodzisko Dolne w 

2008r. do kwoty 200.000 zł. 

Ad. 5 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie intencji przystąpienia do 

wspólnej realizacji zadań publicznych w zakresie gospodarki odpadami. 

Wójt Gminy przedstawił koncepcję utworzenia związku komunalnego gmin do 

wspólnego rozwiązywania problemu gospodarki odpadami. Odczytał treść projektu 

w/w uchwały i wnioskował o jej pozytywne zaopiniowanie. Wszyscy członkowie 

komisji głosowali za pozytywną opinią o projekcie. 

Ad. 6 Zaopiniowanie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości jej 

użytkownikowi wieczystemu. 

Inspektor Maria Pieniążek przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 



 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 28 listopada 2007r. 

Str. 6/6 

Nie było zapytań. Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowali 

wszyscy członkowie Komisji. 

Ad. 7 Nie zgłoszono spraw różnych i wolnych wniosków. 

O godz. 15.30 Przewodniczący obrad ogłosił zamknięcie wspólnego posiedzenia 

komisji Budżetu i Finansów i Komisji Rewizyjnej. 

 

 

Protokolant                                                                   Przewodniczący obrad 

 

Janina Rydzik                                                                Stanisław Kubis   

 

 


